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Vážení spoluobčané 
 

Uběhlo to jako voda, máme na dohled konec dalšího roku. Obvykle jde o čas, kdy předvánoční šílenství postupně 
přejde do zasněného klidu a pohody. Jestli tak dopadne i pracovní kolotoč na obci, to si ale úplně jistý nejsem.  
Zatímco se některé akce chýlí ke zdárnému konci (fotovoltaiky na škole a Domě služeb jsou hotovy a připojeny, 
I. etapa rekonstrukce chodníků je dokončená), práce na rekonstrukci školky se nepříjemně vlečou. Zhotovitel se sice 
stále drží v rámci smluvního harmonogramu, práce by ale přesto mohly pokračovat podstatně rychleji. Hlavním 
důvodem průtahů je nedostatek kvalitních pracovníků, zatím se tedy dokončení posouvá minimálně na únor. 
Na začátek příštího roku připravujeme vyhlášení zakázky na další etapu rekonstrukce chodníků, budeme podávat 
žádosti do několika dotačních výzev a současně běží projektová příprava několika dalších plánovaných akcí. 
Co ale budeme řešit určitě, je odpadové hospodářství. Vyhodnocení ankety a změnám v systému odpadového 
hospodářství obce se budu šířeji věnovat o několik stran dále. Zde jen zmíním, že většina z nás bude muset aspoň 
částečně změnit svoje návyky a pohodlí, abychom vyvážili neblahý postoj určitého procenta ignorantů, kteří prostě 
odpady z nepochopitelného důvodu třídit nebudou, jinak nám reálně hrozí až zdvojnásobení poplatku za odpady.  
Určitě budou zásadní změny v organizaci sběru velkoobjemového odpadu. Přestože se nám podařilo z velkoobjemu 

přesunout do tříděného odpadu více než 5 tun dřeva a nábytku, končí v kontejnerech ještě docela dost materiálu, 
který tam nepatří. Můj odhad je, že jde o 30-50 % jejich obsahu. Základním heslem pro příští velkoobjem tak bude 
dekonstrukce, nebo chcete-li demontáž. To bude ale téma pro první Kostku příštího roku. Při dubnovém sběru 
nebezpečných a objemných odpadů tak budete mít informace ještě v živé paměti. Za obec se samozřejmě budeme 
snažit pro lepší a jednodušší třídění a snižování množství směsného odpadu vytvářet co nejlepší podmínky.  
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USNESENÍ ze zasedání Rady obce č. 17 z 21.8.2024 

2/17R/2024 Rada obce Kostelec u Holešova schválila 

cenovou nabídku na zpracování projektových prací 
zakázky "ZŠ Kostelec u Holešova revitalizace kuchyně" 
za částku 173 928 Kč bez DPH.  
 

USNESENÍ ze zasedání Rady obce č. 18 z 23.9.2024 

Rada obce Kostelec u Holešova schválila  

2/18R/2024 přijetí daru v celkové výši 21 000 Kč od 
rodičů dětí z MŠ Kostelec u Holešova pro MŠ Kostelec 
u Holešova, okres Kroměříž.  
3/18R/2024 přijetí daru v celkové výši 54 208 Kč od 
Sdružení rodičů žáků ZŠ Kostelec u Holešova pro ZŠ 
Kostelec u Holešova, okres Kroměříž.  
4/18R/2024 uzavření školní družiny v době 
podzimních prázdnin ve dnech 29.10.2024 
a 30.10.2024 a v době vánočních prázdnin od 
23.12.2024 do 3.1.2024.  

5/18R/2024 Dodatek č.1 ke Smlouvě o dílo „ZŠ 
Kostelec u Holešova nová budova – rekonstrukce ZTI“. 
 

 

USNESENÍ ze zasedání Rady obce č. 19 z 14.10.2024 

2/19R/2024 Rada obce Kostelec u Holešova schválila 

přerušení provozu MŠ v době vánočních prázdnin 
v době od 23.12.2024 do 3.1.2024.  
3/19R/2024 Rada obce Kostelec u Holešova přijala do 

evidence žádost pana ***, trv. bytem ***, o přidělení 
bytu v Domě seniorů v Kostelci u Holešova. 
 

USNESENÍ ze zasedání Rady obce č. 20 z 6.11.2024 

Rada obce Kostelec u Holešova rozhodla 

2/20R/2024 o bezúplatném poskytování prostor školy 

Základní umělecké škole Hulín a Holešov pro výuku 
žáků ZŠ Kostelec u Holešova.  
3/20R/2024 o bezúplatném poskytování prostor školy 
Sdružení rodičů žáků ZŠ Kostelec u Holešova. 
4/20R/2024 Rada obce Kostelec u Holešova souhlasila 

s výsledkem jednacího řízení bez uveřejnění 
vyhlášeném na ZZO č. 15 dne 3.9.2024 usnesením 
č. 2/15Z/2024 a s podpisem SOD se společností 
K Projekt, Kročil s. r. o., se sídlem V Drahách 1141, 
763 26, Luhačovice.  
 

USNESENÍ ze zasedání Rady obce č. 22 z 2.12.2024 

Rada obce Kostelec u Holešova schválila  
2/22R/2024 Darovací smlouvu číslo D/33932024/DOP. 
3/22R/2024 přiznání finanční odměny ředitelce ZŠ 
Kostelec u Holešova. 
4/22R/2024 přiznání finanční odměny ředitelce MŠ 
Kostelec u Holešova. 
5/22R/2024 navýšení osobního příplatku ředitelce ZŠ 

 
 

 

 

 
 

7/22R/2024  návrh  rozpočtu  MŠ  Kostelec u Holešova 

na rok 2025 a střednědobý výhled na r. 2026 a 2027. 

8/22R/2024 návrh rozpočtu ZŠ Kostelec u Holešova na 

rok 2025. 

10/22R/2024 rozpočet Kulturní komise na rok 2025. 

12/22R/2024 vydání nákupních poukázek v hodnotě 
400,- Kč seniorům starším 80 let na nákup zboží 
v místních obchodech. 
Rada obce Kostelec u Holešova souhlasila  

9/22R/2024 se zapojením MŠ Kostelec u Holešova do 
výzvy Operačního programu Jan Amos Komenský. 
6/22R/2024 s vyřazením a likvidací majetku ZŠ 
Kostelec u Holešova. 
11/22R/2024 Rada obce Kostelec u Holešova 

přijala do evidence žádost pana ***, nar. ***, trv. 
bytem ***, č. p. ***, o přidělení bytu v Domě seniorů 
v Kostelci u Holešova. 
 

USNESENÍ ze zasedání Rady obce č. 21 z 18.11.2024 

Rada obce Kostelec u Holešova schválila  

2/21R/2024 přijetí daru 2 000 Kč od společnosti TEST-

CAR Holešov spol. s.r.o., zastoupené panem M. Belli, 

pro MŠ Kostelec u Holešova, okres Kroměříž. 
3/21R/2024 smlouvu s Firmou Paulla s.r.o., se sídlem 
Nám. T. G. Masaryka 94, 751 31 Lipník nad Bečvou IČ: 
25866761 a pověřuje starostu obce jejím podpisem.  
4/21R/2024 do evidence žádost pana ***, nar. ***, 

trv. bytem ***, Slavičín, o přidělení bytu v Domě 
seniorů v Kostelci u Holešova. 
5/21R/2024 opravu havarijního stavu firmou STAVIN 
Páleníček s.r.o., se sídlem Martinice č. p. 213, 769 01 
Martinice, IČ: 07909233.  
 

USNESENÍ ze zasedání zastupitelstva obce č. 16 
z 3. 12. 2024  

Zastupitelstvo obce Kostelec u Holešova schválilo 

2/16Z/2024 uzavření Smlouvy o smlouvě budoucí 
o zřízení věcného břemene č. OT-001030091912/001-

PERF na p.č. 798 v k.ú. Kostelec u Holešova pro stavbu 
„Kostelec u Hol. Hráček, PŘEL. VN“.  
3/16Z/2024 Dodatek č. 2 ke Smlouvě o poskytnutí 
neinvestiční dotace z rozpočtu obce Kostelec 
u Holešova číslo: D/2024/3 ze dne 20.3.2024.  

Výsledky projednávání, o kterých se nehlasovalo: 
Zastupitelstvo obce Kostelec u Holešova vzalo na 

vědomí: a) dodatek č. 1  ke  smlouvě  o  dílo  "ZŠ 
Kostelec u Hol. nová budova-rekonstrukce ZTI“.  
b) výsledky kontroly provedené Kontrolním výborem. 
 

Mgr. Aleš Pospíšilík, místostarosta obce 
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Podzim v MŠ 
 

V letošním školním roce dochází do MŠ 21 dětí 
z Kostelce u Holešova, Karlovic a Holešova. Děti 
jsou celkově živější a podnikavější, o to je ve školce 
hlučněji a veseleji. Hned v září jsme byli na 
návštěvě v Němčicích, kam nás pozvali naši 
kamarádi ze školky na loutkové divadlo. Vyzkoušeli 
jsme si, jaké je to stavět mosty a města. Zazpívali 
jsme našim nejmenším občánkům a taky seniorům. 
Přijela si nás poslechnout paní logopedka. Za 
odměnu jsme si udělali společné odpoledne 
s rodiči, pouštěli jsme draky a opékali špekáčky. 
Tradiční přespávačka měla velký úspěch a všichni 
jsme si ji užili. S kamarády z MŠ Němčice jsme se 
zapojili do projektu „Hry s pravidly“ a vzájemně 
jsme se navštívili ve školkách a zahráli si deskové 
hry. Jedno dopoledne nás přišli potěšit školáci ze ZŠ 
a připravili si pro nás hezký pohádkový příběh. Po 
slavnostním rozsvěcení vánočního stromečku nás 
navštívil Mikuláš s čerty a andílky, kteří přinesli 
všem hodným dětem sladkou nadílku. Adventní čas 
jsme si zpříjemnili přípravou na „vánoční ladění“, 
které proběhlo 12. 12. v sokolovně. A pak je tu 
samozřejmě čekání na Ježíška a v úplném závěru 
roku návštěva Domu seniorů, aby babičky 
a dědečci, kteří tam bydlí, byli také vánočně 
naladění.  
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Adaptační kurz 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

Tento rok se v září konal pro nově vzniklé třídy 6. A 
a 6. B adaptační kurz. Zázemí jsme našli v Penzionu 

Ráztoka na Rusavě. Děti měly možnost se více poznat 
zejména s novými spolužáky, kteří přestoupili ze škol 
v Rymicích a ve Staré Vsi. V průběhu tří dnů jsme 

společně hráli různé pohybové hry, předváděli 
divadlo, chodili po okolí a dokonce jsme navštívili 
i Svatý Hostýn. Počasí nám během celého pobytu 
přálo, a tak jsme si kurz mohli užít naplno.  

 

 

Mgr. Kristýna Křepelková 
 

Exkurze do Rakouska 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Pondělí 7.10. znamenalo pro 52 žáků 2. stupně, kteří 
se přihlásili na zahraniční exkurzi, přerušení běžné 
školní rutiny. Vyrazili jsme totiž do krásného údolí 
Wachau v Dolním Rakousku. Na první zastávce jsme si 
prohlédli starobylé město Krems, známé hlavně 

výrobou oblíbené hořčice. Kolem poledne jsme 
nastoupili na říční loď a skoro dvě hodiny se plavili po 

Dunaji. Z paluby jsme viděli romantickou krajinu plnou 
vinic a také zříceniny hradů a věží. Když jsme dopluli 
do Melku, čekala nás prohlídka světoznámého 

kláštera. Příjemné průvodkyně nám o historii 
a výzdobě vyprávěly anglicky, také při nákupu jídla 
a suvenýrů během rozchodu jsme museli použít 
angličtinu či ještě líp němčinu – a vůbec nám to 
nevadilo. Sluncem zalitý a zážitky nabitý den ukončila 
pohodová cesta zpět. Výlet do Dolních Rakous, kraje 
hořčice, meruněk, vína a klášterů, vám rozhodně 
doporučujeme. 

Mgr. Miluše Václavková 

IX. třída v DISu Fryšták  
 

Naše devítka se vydala na třídenní stmelovací kurz do 
Domu Ignáce Stuchlého ve Fryštáku. Čekal na nás 
bohatý program na témata budoucnost a láska 
a hlavně budování důvěry v  kolektivu. Po seznámení 
s milými instruktorkami a domem formou pestrých 
soutěží jsme prožili 3 dny zábavy a her jako například: 
život za 30 let, hra na důchodce, rodinka Majerů atd. 
Ve volném čase jsme mohli využít aktivit, které velká 
budova nabízí. Kupříkladu slaňování, lezení po 
horolezecké stěně, vyrábění v ateliéru a další. Snad 
mluvíme za všechny, ale velice jsme si to tam užili 
a rozhodně bychom tam jeli znovu. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

            

Radka Procházková, Klára Tkadlčíková, IX.třída 
 

Osmičky v Ostravě 
 

Na konci září jsme vyrazili na výlet na Ostravsko. 
Nejdřív nás čekala návštěva pohraničního opevnění 
v Darkovičkách. Všechny zaujal tank T 36, zaparkovaný 
kousek od pevnosti. Ve vnitřních prostorách jsme si 
prohlédli vybavení a také výzbroj a sympatický pan 

průvodce nám vysvětlil všechno, co se systému 
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pevnostní obrany první republiky týkalo. Kolem 
poledne jsme se přesunuli do centra Ostravy a vyšlápli 
jsme si na věž městské radnice. I tady jsme se setkali 
s velmi milou paní průvodkyní a dozvěděli jsme se 
hodně o historii Ostravy. Výhled byl jedinečný, 
a protože nikoho z nás naštěstí neodfoukl docela silný 
vítr, všichni jsme se v pořádku vrátili domů. 

 

Ela Kaňová, Petr Makový, 8.B třída 
 

 

Parkour  
 

Dne 18. října přijeli do naší školy dva kluci z SH 

Academy a ukázali nám parkourové cviky. Nejprve 
nám o parkouru něco pověděli, poté nám předvedli 
různé triky a nakonec jsme měli možnost si některé 
cviky vyzkoušet. Dozvěděli jsme se také, kdo parkour 
založil. Toto vystoupení nás motivovalo k větší aktivitě 
a vyzkoušení parkouru v bezpečném prostředí. 
Celkově to bylo velmi zábavné a poučné. 
 

Pavla Onderková a Lukáš Válek, 7. třída 

 

Návštěva holešovské knihovny 
 

Žáci 7. třídy se vydali na besedu do Městské knihovny 
v Holešově. Na začátku nám učarovala historická 
budova Kneisslovy vily, ve které se knihovna nachází. 
Prohlédli jsme si její celé prostory a seznámili se 
s fungováním výpůjčního systému, tříděním knih 
podle žánrů i věku. Nakonec nás ve studovně, jež patří 
ke skvostům celé stavby, čekala beseda na téma 
holešovských pověstí, které byly sepsány a vydány po 

dlouhých letech.  
Mgr. Petra Pospíšilíková 

 

Rodilý mluvčí v hodinách angličtiny 
 

V říjnu jsme využili nabídku MAS Moštěnka a pozvali 
do školy na tandemovou výuku angličtiny pana Davida 

Drewse. Ve třídách  na  druhém stupni  a také v pátém  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

ročníku jsme se s ním věnovali tématu sportu.  Lekce 

byly zábavné, poučné a uplynuly rychle. Žáci četli 
a hodně mluvili a hlavně si vyzkoušeli, jaké to je 
komunikovat s cizincem. Mnohým to šlo velmi dobře! 
Pokud se všechno podaří, budeme tuto úspěšnou 
aktivitu opakovat ještě v příštím roce. 

 

Mgr. Miluše Václavková 
 

Prosincový lyžák 
 

Na letošní lyžařský výcvikový kurz jsme se vydali do 

Rakouska. Necelý týden v Alpách nám pomohl nejen 

naučit se lyžovat a překonat svůj strach ze 

zasněžených svahů, ale také jsme měli možnost vidět 
krásná vysokohorská panoramata.  

Z ubytování v malé vesničce Bruck nedaleko města 
Kaprun nás každé ráno autobus vyvezl pod ledovec 

Kitzsteinhorn, kde probíhal lyžařský výcvik. První den 
byli všichni plní očekávání a dojmů. Někteří z nás třeba 
jeli poprvé v životě lanovkou a byl to obrovský zážitek. 
Kromě lyžování, které nás moc bavilo, krásných 
výhledů, lanovek a spousty sněhu měli odvážní z nás 
možnost vidět všem známé „Krampusáky“. Celkově 
byl program velmi zábavný a instruktoři nám zajistili 

bezpečné a příjemné prostředí. Byl pro nás všechny 
obrovský zážitek, a doufám, že se do tak krásných hor 
někdy vrátím.  

Pavla Onderková, 7. třída 
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Máme rádi zvířata 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Druhou říjnovou sobotu se Sdružení rodičů žáků ZŠ 
v Kostelci u Holešova u příležitosti Světového dne 
zvířat zaměřilo na zvířata a uspořádalo na Starém 
hřišti v tomto duchu akci pro děti a dospělé. 
Návštěvníci se tak mohli těšit z vydařených vystoupení 
dogdancing, agility, obedience, dogtrekking, sportovní 
kynologie, lovecké kynologie a přehlídku velkých psích 
plemen. Milovníci koní se mohli projet na některém 
z dvou připravených koní. Největší úspěch jistě sklidili 
králíci, kteří předváděli sportovní disciplínu králičí hop, 
kterou si mohly děti samy vyzkoušet. Slunečné 
odpoledne bylo zakončeno sportovními soutěžemi pro 
děti. O občerstvení pro malé i velké se postaraly 

maminky ze sdružení. Velké díky patří všem, kdo se 
zapojili do organizace, a budeme se těšit na příští rok! 
 

Mgr. Marcela Ležáková 

Lampionový průvod se stezkou odvahy 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

K oslavám vzniku ČSR patří v naší obci už tradičně 
lampionový průvod. Letos nás všechny mile překvapila 
velmi hojná účast. Procházkou s lampiony jsme od 

školy došli na Loučky, kde bylo nachystáno drobné 
občerstvení, oheň na opékání špekáčků a  hlavně 

stezka odvahy, kterou připravila Eliška Marková a její 
kamarádi. Tímto jí moc děkujeme. Díky patří také 
obecnímu úřadu za finanční příspěvek na občerstvení 
a odměny pro děti. Celá akce byla velmi povedená. 
 

Jarmila Sklenářová 
 

Vánoční jarmark 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

Adventní doba je plná naděje, radosti a očekávání. 
Neodmyslitelně k ní patří zpěv vánočních písní, 
vánoční výzdoba a jarmarky. A právě na tradičním 
vánočním jarmarku jsme se ve velmi hojném počtu 
sešli pátek před první adventní nedělí v naší Základní 
škole. Mohli jste nakoupit spoustu výrobků a sladkých 
i slaných dobrot od našich žáků, učitelů a rodičů, pro 
děti byly nachystány dílničky a fotokoutek. Děkujeme 
všem, kteří nám s jarmarkem pomáhají ať výrobky, 
pečenými dobrotami nebo při chystání a úklidu. I díky 
vám jde o opravdu oblíbenou a příjemnou zdálost. 
 

Jarmila Sklenářová 

 
 

 

 

 

 

Střelecký přebor spolků a organizací 2024 

V neděli 15. 9. 2024 se konal třináctý ročník 
střeleckého přeboru místních spolků a organizací. 
Letošní soutěž poznamenaly dlouhotrvající deště, 

které způsobily v mnoha oblastech povodně. Kostelec 
v ohrožení nicméně nebyl a předpověď na neděli 
nevypadala až tak špatně. Uvažovali jsme i o přeložení 
soutěže. To ale z důvodu nabitého sportovního 
kalendáře a zaneprázdnění členů KVZ – instruktorů 
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není tak jednoduché. Rozhodla obhlídka na místě. Ta 

ukázala, že půda na střelnici vodu s přehledem 
absorbovala, takže se účastníci nebudou topit v blátě. 
Aby soutěžící byli v suchu, připravili jsme stanový 
přístřešek a zázemí ve skladu a soutěž se mohla 
uskutečnit. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

Zúčastnilo se dvanáct soutěžících rozdělených do čtyř 
družstev. Vše probíhalo v obvyklém formátu: 
bezpečnostní školení, seznámení s povely, instruktáž 
správného úchopu zbraně a zásad míření, výběr 
instruktora z řad členů KVZ.  Instruktoři celou dobu 
soutěže zodpovídali za bezpečnou manipulaci se 
zbraní a radili soutěžícímu přímo na palebné čáře. 
První úloha se střílela z libovolné pistole na deset 
soutěžních ran. Druhé kolo mělo stejný počet ran, ale 
z pistole velkorážné. Střílelo se jako vždy na 
mezinárodní pistolový terč 50/20 na vzdálenost 25m. 
Klání se uskutečnilo za dotační podpory OÚ.   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Vítání občánků 
 

V letošním i minulém roce jsme slavnostně přivítali 
nově narozené děti, které rozšířily řady kosteleckých 
obyvatel. Přejeme jim hlavně zdraví a co nejvíce 
šťastných chvil s jejich blízkými. V roce 2023 se mezi 

naše přivítané občánky zařadili Alan Čúzy, Štěpán Entr, 
Šimon Marek, Rozálie Ševčíková a v roce 2024 Jason 

Janováč, Amálie Klein, Teodor Kovalda a Lucie 

Pospíšilíková. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Setkání seniorů 
 

 

V pátek 2. října jsem se poprvé zúčastnila akce, kterou 
každoročně připravuje kulturní komise pro občany 
zralejšího věku, tedy seniory. A musím říct, že všichni 
přítomní jsme prožili opravdu milé odpoledne. 
Dojalo nás bezprostřední vystoupení dětí mateřské 
školy; starší děti, žáci ZUŠ, nám zase předvedly něco 
ze svého hudebního repertoáru.  
Celé odpoledne se neslo v duchu vstřícné atmosféry, 
organizátoři se o nás příkladně starali. Po kulturním 
programu přišel i program gastronomický – výborné 
jídlo, vzorná obsluha. Tombola přinesla řadu 
překvapení a dárek všechny také potěšil. Ale hlavní 
bylo to, že jsme se tu sešli a mohli si užít společné 
chvíle. Celou akci krásně zakončilo vystoupení mladé 
kapely Sebraňáci. 
 

Jménem všech zúčastněných seniorů bych chtěla 
poděkovat těm, kteří pro nás toto setkání připravili 
a po celou dobu se o nás vzorně starali, a samozřejmě 
také všem, kteří se podíleli na kulturním programu. 
 

                                        

Mgr. Jindřiška Sklenářová 
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Retro výstava v Sokolovně 
 

Na staré časy jsme si mohli zavzpomínat v polovině 
října v naší Sokolovně. Výstavu na téma retro zde 
uspořádala kulturní komise a k vidění byly hračky, 
dětské a sportovní potřeby, vybavení kuchyně, 
obývacího pokoje, ale také toaleta, školní pomůcky 
a mnoho jiných zajímavých předmětů. Mnozí se 
dojímali nad nostalgickými vzpomínkami, které si 
právě s vystavovanými kousky vybavili. Na závěr si 
každý mohl posedět u kafíčka s retro chlebíčky 
a sladkými dezerty podle našich babiček. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

Mgr. Petra Pospíšilíková 

Slavkovští Světáci v Kostelci 
 

Kulturní komise našim občanům na podzim nabídla 

mimo jiné akce i představení Světáci, s nímž k nám 
zavítal Divadelní spolek Slavkov pod Hostýnem. Známý 
příběh trojice fasádníků, kteří si hodlají užít noční život 
v Praze, zkušení ochotníci představili jako chytrou 
komedii nejen pro pamětníky. Věřím, že nadčasové 
„hlášky“, příjemný herecký projev s množstvím gagů 
a skvěle provedená živá hudba a zpěv zpříjemnily více 
než 150 divákům nejen z Kostelce nedělní odpoledne. 

Podle častého smíchu a srdečného potlesku lze 

s jistotou soudit, se tak skutečně stalo. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Mgr. Miluše Václavková 

Rozsvěcení vánočního stromu 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

Opět jsme se po roce sešli na návsi při příležitosti 
rozsvěcení vánočního stromu. Sice nám nenasněžilo 
jako loni, ale akce to byla velmi vydařená. Více než 
tříhodinový kulturní program, kde vystoupily děti z MŠ 
a ZŠ, Sebraňáci, Kosteláň a jako zlatý hřeb večera 
Patrik Možíš, zpříjemnily stánky s občerstvením 
a výrobky v podobě vánočních dekorací a pochutin 
(tlačenky a klobásy, sýry, cukroví). Za zvuku trubky 
Františka Bucňáka se rozsvítil nejen vánoční 
stromeček, ale také betlém.  
Děkujeme všem spolkům za velkou pomoc 
s organizací. Bez vás bychom to nezvládly! Obecnímu 
úřadu za finanční podporu a aktivní pomoc při 
organizaci, vystupujícím za úžasný program. A také 
vám všem, kteří jste za námi zavítali.  

 

 

Mgr. Petra Pospíšilíková 

 

Nový karlovický betlém 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

První adventní neděle přinesla obyvatelům Karlovic 

milé překvapení. Pod nazdobeným a rozsvíceným 
stromem na ně čekal novotou zářící reliéfní betlém. 
Pro obec jej vytvořila Anička Zapletalová, nadaná 
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řezbářka, jejíž sochy Svaté rodiny zdobí i kosteleckou 

náves. Odhalení krásně vyvedeného díla zmanenalo 

příjemné sousedské setkání. Sváteční rozměr mu 

dodalo krátké vystoupení karlovických dětí s pásmem 
betlémské poezie a po těle nás zahřál voňavý svařák. 
Akci připravili Petr Měrka, Aleš a Petra Pospíšilíkovi, 
občerstvení zajistila Hospoda u Feryho. Za recitaci si 

zaslouží velkou pochvalu Nela Čůzyová, Linda 

Pospíšilíková, Daniel Čůzy a Adam Řezáč. Všem moc 
děkuji. 
 

Mgr. Miluše Václavková 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

Vejděte dál 
 

 

První sčítání lidu nařízené císařem Augustem 
představovalo pro Josefa a Marii náročnou cestu do 
Betléma - města Davidova, protože Josef pocházel 
z rodu Davidova a šel se tam zapsat. Město bylo 
přeplněné, a tak rodina nalezla úkryt ve chlévě 
(jeskyni), kde Marie porodila Ježíše Krista, Božího 
Syna. Tak se naplnilo Písmo, že z Davidova potomstva 
v městě Betlémě vzejde Mesiáš (např. Mich. 5:1). 
Ježíš (v hebrejštině Bůh zachraňuje) Kristus/Mesiáš 
(z řečtiny/hebrejštiny Pomazaný) se narodil na místě, 
na kterém od roku 339 stojí Chrám Narození Páně, 

nejstarší křesťanský kostel na světě. Peršany před 
zničením kostela zastavila freska Mudrců z Východu, 

“Tři králů“, na zdi kostela, protože na ní viděli "své" 
lidi. Takto jsem pochopil slova průvodce. 
 

Navážu úvahou: víme, že Tři králové přinesli Ježíši 
dary. Tříkrálová sbírka je tedy shromážděním darů, 
které se odevzdávají Ježíši, resp. potřebným. 
„... cokoliv jste učinili jednomu z těchto mých 
nepatrných bratří, mně jste učinili.“ (Mt) Jednou 

z vánočních tradic jsou tzv. dárky pod stromečkem 
považované za projev lásky k bližnímu. Víme však, že 
jako takové pomíjí, stejně rychle jako balicí papír, 
který je roztrhán. Proto ať jsou raději připomínkou 
darů Tří králů, z vděčnosti předložených Pánu, že 
dodržel svůj slib navzdory neposlušnosti člověka. 
 

Dostávám se k písni Vánoční, kterou složil a nazpíval 
M. Penk, v níž jsou mudrci a králové zmiňováni. Ačkoli 

text písně (autor: T. Choura, 2002) obsahuje slova - 

obrázky, závěje a dárky - nejde o příměry s cílem jen 
zarýmovat si. V oblasti pop music jde o počin, protože 
se blíží poselství koled v Kancionálu. 
 

Přínos křesťanství pro společnost je nepopiratelný. Už 
jen historicky určené volno ke slavení křesťanských 
svátků je toho důkazem. Dosah Krista je nezměrný. 
Dalo by se říct, že každý se o Vánocích tak nějak snaží 
být lepším člověkem, ačkoliv konzum, reklama či 
nevědomost to značně komplikují právě přehlížením 
základní podstaty. 

 
 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Příběh má i další díl,               Na vánočních obrázcích 

z koled známe střípek jen,            nad Betlémem záře je, 
s lidmi Ježíš léta žil,                         zazáří i v očích Tvých, 
zaplatil nejvyšší z cen –                       před ní tají závěje, 
život za nás hříšné dal,               srdce chladné, zesláblé, 
dveře spásy nabíd nám,                 srdce, jež zná pokání, 
kdo chce, může vstoupit tam.          Boží láska zachrání. 

 

 

O Vánocích, kdy dárky každý dává, 
připomíná se nám ta dávná zpráva 

o mudrcích a králích, kteří jdou 

plni touhy v bázni tmou 

za tou září betlémskou, 
vejděte dál, vejděte dál, 
vejděte dál k jesličkám. 

To dítě je král. 
 

 
 

 

 

 

 

 

 

K běžné činnosti klubu přibyl začátkem listopadu 
tradiční podzimní sběr kovového odpadu. Povedlo se 
nasbírat necelé 3,5 tuny. 
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Z pořádaných akcí do konce roku ještě zmíním 
fotbálek na umělé trávě na Silvestra. 
 

Soutěže a výsledky našich mužstev 
 

Do mistrovských soutěží v ročníku 2024/2025 jsme 
přihlásili dvě mužstva: kolektiv mužů a tým dorostu ve 

sdruženém družstvu s Rymicemi. Co se týče umístění 
v tabulkách, tak nás oba týmy reprezentovaly velice 

úspěšně - skončily po podzimní části shodně na 

2. místě. U dorosteneckého mužstva ale nejsou 
odehrána všechna utkání, proto tabulka lehce 
zkresluje. Je ovšem velice pravděpodobné, že v druhé 

části sezony budou dorostenci soupeřit o vítězství 
v soutěži se sdruženým mužstvem 
Chvalčov/Prusinovice. Uvidíme, jak se klukům jaro 
vydaří, a já věřím, že se nakonec první místo povede 
vybojovat. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

U mužů je situace taková, že zatím držíme druhou 

pozici, ale určitě to bude ještě na jaře boj. Není nic 
rozhodnuto, nereálná není ani bitva o první místo. 
Hned první jarní kolo zajíždíme do Komárna a tam se 
ukáže realita. Příjemnou zajímavostí je, že jsme 
během 12 podzimních utkání ani jednou neprohráli. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 
 

 

 

Podpora sportu v roce 2024 
 

 

V letošním roce získal náš sbor dotaci ze Zlínského 
kraje na podporu sportu v obcích do 3 000 obyvatel. 

Tuto dotaci jsme čerpali na projekt: „Zapojení 
kolektivu mladých hasičů do pohárových 
a postupových soutěží v požárním sportu“. V rámci 
realizace projektu byly pořízeny sportovní hadice pro 
požární útok, lehkoatletická překážka, startovací 
bloky, štafetová proudnice, kožené opasky. Družstvo 
mladých hasičů se zapojilo do okresní postupové 
soutěže hry Plamen, kde se umístilo na 7. místě. Při 
pohárových soutěžích v požárním útoku na domácí 
soutěži 8. 6. a na soutěži ve Staré Vsi 18. 8. obsadilo 
3. místo a zúčastnilo se noční soutěže v Roštění 6. září. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

V okresním kole v běhu na 60m překážek soutěžili 
4 mladší žáci - Tomáš Hrdlička, Marian Martínek, 
Michal Martínek, Daniel Čúzy. V kategorii starší žáci si 

Michal Hradil vybojoval postup a účast v krajském kole 
na 60m překážek v Uherském Brodu 1. 9. 2024. 

V dorostenecké kategorii jsme měli jednu starší 
dorostenku Natálii Hradilovou, která po vítězství 
v okresním kole postoupila do krajského kola dorostu 
v Uherském Hradišti. Na této soutěži obsadila i po 
nešťastném přišlápnutí hadice a pádu druhé místo 
v běhu na 100m překážek a v běhu na 100m s hasicím 
přístrojem první místo, což ji zařadilo na celkové 
druhé místo.  
 

Mladí hasiči se zapojili do soutěže jednotlivců TFA 
mladých hasičů v Karlovicích a v Žeranovicích. 
 

Pořízení vybavení a jeho používání při nácviku disciplín 
splnilo cíl projektu. 
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Podpora obce 
 

 

 

 

 

 

SDH Karlovice použil přidělenou finanční podporu od 
obce na činnost v oblasti požární prevence dětí, 
mládeže a dospělých, na propagaci požární ochrany 
uspořádáním pohárových soutěží v hasičském sportu 
pro děti a dospělé, na sportovní činnost zaměřenou na 
rozvoj zdatnosti dětí a dorostu v soutěžích TFA 
a soutěžích jednotlivců, byla doplněna soutěžní 
výzbroj a výstroj, realizoval se nákup pohonných hmot 
pro dopravu na soutěže. Byly opraveny překážky pro 
hasičský sport. Pořídil se obrazový displej pro 

časomíru a pokračovalo se v archivní činnosti. 
 

SDH Karlovice děkuje obci Kostelec u Holešova za 
podporu spolkové činnosti v roce 2024.  
 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

11. - 16. 8. Natálie Hradilová za finanční podpory obce 
absolvovala záchranářský kurz dorostenců 
a dorostenek, který organizovala Krajská odborná rada 
mládeže Zlínského kraje ve spolupráci s HZS Zlínského 
kraje a Univerzitou Tomáše Bati, Fakultou logistiky 

a krizového řízení. Tematická náplň byla: Požární 
ochrana – zásady hašení požárů, technické pomoci. 
Lezecký výcvik – záchrana osob z výšek a hlubin. 
Výcvik na vodě – záchrana tonoucích z lodí. Plavecký 
výcvik – záchrana tonoucích. Ochrana obyvatel – 

zásady poskytování pomoci a součinnosti s JPO. 
Zásady poskytování předlékařské zdravotní pomoci. 
Pořadový výcvik, fyzická průprava. 
 

31. 8. se uskutečnil 9. ročník v hasičském biatlonu pro 
členy sboru, mladé hasiče a jejich rodiče. Soutěžilo se 
v pěti věkových kategoriích. Závodníci absolvovali dva 
okruhy s hasičskými dovednostmi a dvěma střelbami 

ze vzduchovky. Odměnou pro všechny byla medaile 
a malé občerstvení s posezením. O přípravu a průběh 
akce na zahradě u Pospíšilíků se postarali Ladislav, 
Elena a Martin. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

31. 8. soutěže TFA v Napajedlích, která je součástí 
Zlínské ligy, se zúčastnila N. Hradilová a skončila na 

skvělém 2. místě. 
 

1. 9. Krajského kola v soutěži na 60m překážek 
v kategorii starší chlapci se zúčastnil Michal Hradil, pro 
kterého to byla první soutěž v rámci kraje. Ve velmi 
silné konkurenci si dokázal splnil svůj osobní závazek. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

6. 9. Kolektiv mladých hasičů se zúčastnil nočních 
závodů v obci Roštění. Přestože družstvo šlo na start 
mezi posledními, tak mládežníci zabojovali a útok 
dokončili za potlesku diváků. 
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7. 9. Soutěžili mladí hasiči v 3. ročníku klání Karlovický 
železný hasič. Do dovednostních a silových disciplín 
TFA se zapojily děti ze tří hasičských sborů 
v 7 věkových kategoriích. Pro soutěžící byla připravena 
dráha, kde plnili roztahování a motání hadic, jejich 
zapojování, přenášení závaží, slalom, prolezení 
tunelem, imitaci výstupu po schodech a pomoc 
zraněnému, překonání překážky, zvedání závaží, 
hammer box, proskakování pneumatikami. V průběhu 
plnění jednotlivých úkolu jim radou byli nápomocni 
rozhodčí na stanovištích a mnohdy i doprovázející 
rodiče.   

 

 

 

 

 

 

 

 

V kategorii mladší chlapci se Tomáš Hrdlička umístil na 
2. místě. V kategorii mladší dívky skončila Gabriela 
Ministrová na 7. místě. V kategorii střední chlapci se 
na 1. místě umístil Michal Hradil před druhým 
Michalem Martínkem, třetí skončil Adam Řezáč, čtvrtý 
Daniel Čúzy a pátý Luboš Zedek. Odměnu za 
předvedený výkon obdrželi všichni malí závodníci od 
pořadatelů a od rodiny Radima Čúzyho. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Touto cestou vedení sboru děkuje rodičům mladých 
hasičů, kteří se nezištně zapojili do přípravy 
a organizace soutěže. 

6. 9. Desetičlenná odborná porota složená ze zástupců 
profesionálních a dobrovolných hasičů, partnerů 
a organizátorů 14. ročníku Ankety Dobrovolní Hasiči 
Roku nominovala 25 jednotek sborů dobrovolných 
hasičů obcí a 25 sborů dobrovolných hasičů z celé ČR 
na ocenění „Dobrovolní Hasiči Roku 2024“. Mezi pět 
finalistů za sever Moravy byl vybrán SDH Karlovice.  

11. 9. Ladislav Pospíšilík zabezpečil přistavení 
automobilu Ford na garanční prohlídku do Kroměříže. 

14.-15. 9. Členové SDH Karlovice Radim a Roman 
Čúzy, M. Pospíšilík, N. Hradilová, zařazení v jednotce 
JSDH obce Kostelec u Holešova, se podíleli na čerpání 
vody ze zatopených sklepů v obci Hulín.  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

27. 9. Byla provedena kontrola opasků a lana ve 
výzbroji SDH Karlovice. 

29. 11. Po ukončení veřejného hlasování proběhl 
v BOBYHALL v Brně slavnostní galavečer s vyhlášením 

Ankety Dobrovolní Hasiči Roku 2024. Ze sboru bylo 

pozváno šest členů, kteří převzali ocenění za páté 
místo v oblasti sever Moravy, do které byl zařazen 
Zlínský, Olomoucký a Moravskoslezský kraj. 
 

Ing. Ladislav Pospíšilík 

 

 

 

 

 

 

 

Oddíl stolního tenisu 
 

Stolní tenis v Kostelci má bohatou tradici a díky 
nadšení místních hráčů, podpory obce a věrnosti 
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fanoušků se stále rozvíjí. V aktuální sezóně 2024/2025 
se naši stolní tenisté účastní soutěží okresního 
přeboru hned se dvěma týmy, což je důkaz rostoucího 

zájmu o tento sport v naší obci.  
První družstvo Kostelce se účastní soutěže OP1, kde se 

utkává s kvalitními soupeři z celého okresu. Aktuálně 
se tým nachází na 9. místě tabulky, což svědčí 
o houževnatosti hráčů i o těžké konkurenci dalších 
družstev. Hráči věří, že do konce podzimní půle sezóny 
se jim podaří zlepšit postavení a přiblížit se středu 
tabulky.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Druhé družstvo, které soutěží v OP2, si tento rok vede 
výborně. Aktuální 3. místo je výsledkem skvělých 
výkonů hráčů, jejich nasazení a týmové spolupráce. 
V dalších kolech budou chtít navázat na úspěchy 
z první poloviny sezóny a zaútočit na stupně vítězů. 
 

 

 

Nedílnou součástí aktivit oddílu je i výchova mladých 
hráčů, kteří se pravidelně zúčastňují tréninků, kde 
zlepšují svou techniku hry a kondici. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Rezignace na post zastupitele obce 
 

 

Vážení spoluobčané, 
 

jako čelní představitelé obce jsme v letech 2014–2022 
společně s paní RNDr. Marcelou Pospíšilíkovou 
a zastupiteli stejného smýšlení vytvářeli funkční 
a efektivní systém vedení agendy obce s jediným 
cílem. Zajistit maximální transparentnost a snadný 
přístup k informacím o dění v obci pro všechny 
občany. Bohužel, po eskapádě vítězné volební strany 
na počátku tohoto volebního období a po nástupu 
nového vedení obce v roce 2022 došlo k postupnému 
rozkladu tohoto systému. Současní zastupitelé omezili 
svůj vliv na rozhodování ve prospěch rady obce, 
starosty a místostarosty. Transparentnost se vytratila 
a zastupitelé nyní musí o běžné informace aktivně 
žádat, což dříve nebylo nutné.   
Na zastupitelstvu dne 3. září 2024 starosta prohlásil, že 
každý zastupitel má možnost nahlédnout do 
kompletních zápisů rady, ale jen osobně, na úřadě. 
Když jsem se zajímal o lepší přístup k informacím, bylo 
mi doporučeno, abych si na úřad zašel osobně. Co 
bylo, je prý historie. 
Po dvou letech práce v tomto zastupitelstvu jsem po 
zralé úvaze dospěl k tomu, že za současných podmínek 
zde nechci dál pokračovat. Rozhodl jsem se proto k 31. 
prosinci 2024 rezignovat na funkci zastupitele obce 
Kostelec u Holešova. 
Každý, kdo působí ve veřejné funkci, má své příznivce 
i odpůrce. Vám, vážení spoluobčané, kteří jste mi 
vyjádřili důvěru a podporu, srdečně děkuji. Vážím si 
vzájemného respektu. Odpůrce toleruji, dokážu žít 
i vedle lidí s jinými názory. 
 

Ing. Petr Hlobil, zastupitel a předseda KV 

 

 

 

 

 

 

 

KOSTKA – číslo 4/2024, vydáno 19. 12. 2024. Periodický tisk územního samosprávního celku, zpravodaj obce Kostelec u Holešova 
a Karlovice. Tisk 440 kusů. Vydavatel a místo vydání: Obec Kostelec u Holešova, Kostelec u Holešova 58, 76843, IČO: 00287342, 
www.kostelecuholesova.cz. Povoleno MK ČR E21648. Redakční rada: Ing. H. Helsnerová, H. Masná, Mgr. M. Václavková. Jazyková 
korektura: Mgr. Miluše Václavková. Uzávěrka dalšího čísla: 3. 3. 2025 v 18 hod., příspěvky posílejte na mail kostka@kostelecuholesova.cz 

Tisk: Tiskárna Brázda Hodonín, e-mail: 518367450@iol.cz. Zpravodaj ani jeho části nesmí být šířeny bez souhlasu vydavatele. 
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Jak jsem už několikrát zmiňoval, dochází od 1.1.2025 k významným změnám v odpadové legislativě, které budou 
mít dopad jak na fungování obecního systému nakládání s odpady, tak na jeho náklady. 
 

ZÁKLADNÍ ZMĚNY: 
 

- Nárůst základní sazby poplatku za ukládání odpadů na skládku o 250,-/t na 1500,-/t                 

- Snížení množství odpadu, které lze uložit na skládku za cenu o 50% sníženou (na 157 t)  
- Povinnost dosáhnout 60% podílu tříděného odpadu z celkového množství (sankce až 200 tis)             

- Nárůst cen za svoz a zpracování všech složek odpadu                               

- Povinnost odděleně sbírat textil a oděvy 
 

Z ekonomického hlediska se do příjmů odpadového hospodářství obce řadí poplatek za obecní systém od občanů, 
platby ze systému EKO-KOM, prodej vytříděných kovů a kuchyňských olejů. Do výdajů patří poplatek za uložení 
odpadu na skládku a bioodpadu na kompostárnu, platby za svoz odpadu a za výsyp nádob, nájem nádob, platby za 
dopravu odpadu (bio, velkoobjem).  V letošním roce počítáme se zhruba vyrovnanou bilancí.  
Aktuální celková produkce odpadu v obci je asi 300 tun ročně, z toho směsného cca 160 tun a tříděného odpadu je 
zhruba 140 tun/rok. Pro splnění „třídícího cíle“ nám tak chybí cca 100 tun vytříděného odpadu, nebo přesun cca ¼ 
směsného odpadu mezi vytříděné složky. 
 

 

 

CO TO VŠE ZNAMENÁ DO BUDOUCNA? 
 

 

To nejjednodušší řešení je zvednout poplatek za obecní systém odpadového hospodářství na zákonné maximum 
1 200 Kč na obyvatele a dál se tím nestresovat. Anebo provést změny v obecním systému odpadového 
hospodářství a občany motivovat (a ty lhostejné donutit) k jejich dodržování, což je cesta, po které se chceme 
ubírat. Cílem je pokud možno zachovat poplatek pro občany v současné, nebo aspoň podobné výši. 
 

 

Prvním krokem ke změnám byla anketa z minulé Kostky, která měla zjistit, jaký systém odpadového hospodářství 
našim občanům vyhovuje. Výsledky jsou takovéto: Z cca 350 distribuovaných dotazníků se nám vrátilo jen 120 

(34,2%). Vyvozuji z toho, že cca 60% obyvatel problematika nezajímá a nechtějí mít vliv na vývoj odpadového 
hospodářství v obci. 23 odpovědí (19.2%) konstatovalo spokojenost se současným stavem, zbytek by uvítal alespoň 
jednu z nádob na tříděný odpad do domu. Konkrétně je to 83 (69,2%) odpovědí nádobu na plast, 59 (49,2%) 

odpovědí nádobu na papír a 46 (38,3%) odpovědí nádobu na bioodpad.  
 
  

             

DALŠÍ KROKY: 
 

Probíhá projektová příprava sběrného dvoru, počítáme se separováním kovů, dřeva, suti, objemného odpadu, 
textilu, nebezpečného odpadu a velkých elektrospotřebičů. 

 
 

Směsný odpad - dle informací od svozové firmy proběhne možná už během příštího roku očipování popelnic. Cílem 
je lepší evidence nádob, přehled o produkci odpadu a revize potřebného počtu nádob na domácnost, sváženy 
budou jen nádoby v systému. 
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Papír a plast – svozová firma má zájem přejít z pytlového systému na nádobový sběr. To by se mělo projevit 
v nárůstu objemu vytříděného papíru a plastů. Zkušenost z Rymic říká, že by mohlo jít o nárůst na dvojnásobek. 
 

Sklo a kovy – zatím beze změny, uvažujeme o kontejneru na objemnější kovový odpad ve dvoře Domu služeb 
ještě před výstavbou sběrného dvora.  
              

Kuchyňské oleje a tuky; nebezpečný odpad – zatím beze změny.            
 

Nápojové kartony – zatím beze změny, ukládáme do nádob na plasty.          
 

Dřevo a nábytek – zatím beze změny, 2x ročně v rámci velkoobjemového odpadu, časem celoročně v rámci 
sběrného dvora.                             
 

Textil a oděvy – novinka r. 2025. Zavádíme pytlový sběr od domů 6x ročně, termíny najdete v obecním kalendáři, 
navíc budou vyhlášeny obecním rozhlasem. Časem celoročně v rámci sběrného dvora. 
 

Bioodpad – od 1.1.2025 měníme kompostárnu, na kterou bude ukládán (kratší cesta a nižší cena za uložení). Do 
budoucna zvažujeme buď rozmístění několika 1 100 litrových nádob po obci, což mívá ale nižší účinnost, nebo 
dodání popelnic do domů, to ovšem znamená vyšší náklady a potřeba nové techniky. Zvažujeme oddělený 
kontejner na větve, bez příměsí se dají předat zpracovateli jako dřevo bez poplatku.  
 

Objemný odpad – do výstavby sběrného dvora beze změny, tj. 2x ročně sběr na obvyklých místech. Určitě ale 
dojde ke změně organizace sběru. Cca třetinu materiálu zbytečně umístěného do kontejnerů by měli občané 
zvládnout bez větších problémů rozložit na základní materiály a následně umístit do tříděného, nikoli do 

objemného odpadu. Hlavním heslem pro objemný odpad pro příští rok tak bude dekonstrukce, nebo chcete-li 

demontáž, a nějaká forma dohledové služby nad správným ukládáním. Jestli to bude obecní zaměstnanec, dráb 
s obuškem nebo kamerový systém, ještě uvidíme. Otázce odpadů se podrobněji budu věnovat v příštím vydání 
Kostky. 

Celá problematika odpadů je komplexní a složitá, proto se v případě nejasností a dotazů neváhejte obrátit na 
obecní úřad. 

Petr Měrka, starosta obce 


